
Referat fra dommerudvalgsmøde d.14.11.2023 

1. Valg af referent Eva Buxbom  

Deltagere: Niels Christian Dall, Eva Buxbom og Finn Nielsen 

2. Opdateret dommeruddannelse 

Niels Christian gennemgik for resten af udvalget de tiltag, han havde fortaget ved dommerprøven. Det er 

stadig Klaus Brostrøms gode, solide og meget grundige arbejde, der arbejdes videre på. Slideshowet var 

flere steder blevet mere detaljeret og pædagogisk. Derudover er det planen, at den teoretiske prøve 

kommer til sidst, så deltagerne har fået reglerne gennemgået både teoretisk og praktisk. Der vil blive 

gennemgået et stævne praktisk, og i det omfang det er muligt, vil der blive inddraget fysiske eksempler fx 

stangen og stativets mål vil blive vist på et fysisk stativ og bæltets mål vil blive vist på et fysisk bælte.  

Niels Christian vil få overdraget viden fra Klaus Brostrøm om erhvervelse og opbevaring af emblemer og 

slips. 

3. Punkter til årsberetningen 

Følgende punkter blev nævnt, som formanden vil skrive en beretningen ud fra: 

 Der er kommet flere medlemmer i udvalget. De nyder godt af Henning Thorsens viden og hjælpsom 

 Der er blevet udarbejdet en større dommerundersøgelse, hvor der blev spurgt ind til, hvad der er 

vigtig for dommerne, når de er ude at dømme, hvad der motiverer dem samt hvad der kan stå i 

vejen for, at de kan/har lyst til at dømme. Derudover var der også plads til feedback til 

dommerudvalget. 

 Svarene gav grundlag for flere tiltag. Fx kortere dage for den enkelte dommer, dommerseminar, 

mere kontakt mellem dommere og dommerudvalg.  

 Opdatering af dommerlisten, hvor blandt andet data og hvorvidt dommere stadig ønskede at være 

aktive blev registreret.  

 Flere personer i udvalget arbejder med dommerpåsætning. 

 Niels Christian arbejder på at få overleveret viden om dommeruddannelsen og er kommet langt. 

 Tina er koblet til dommerudvalget som en ekstern hjælper. 

 Etablering af dommerseminar d.17.januar 2024. Her vil der blive gennemgået de tekniske regler 

samt implementeringen af de nye fra IPF. 

 Udvalget er åbne overfor nye ideer. 

 Tak til alle de dommere der har været ud at dømme i hele landet. Uden dommere intet stævne. 

 Der er blevet uddannet rigtigt mange dommere på alle niveauer. 

 Dommerudvalget har i højere grad brugt Facebook og dommermail i forhold til besætning 2024. 

 

 

 



 

4. Ekstra kontakt til dommere 

Eva og Tina vil sætte ekstra ind på at få flere dommere til at sætte sig på kalenderen 2024 ved telefonisk 

kontakt.  

 

5. Evt.  

 Næste møde d.9. januar 2024 kl. 19.00 online.  

 Der vil ved næste møde være fokus på at udarbejde klare arbejdsopgaver. Derved vil det være 

lettere for nye medlemmer at indgå i udvalget. 

 

  


